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Datum commissievergadering 25-10-2021

Onderwerp:   Voordracht Natuurbeheerplan 2022  

Advies commissie NLG:

De Voordracht Natuurbeheerplan 2022  als bespreekstuk wordt doorgeleid naar PS van 15 november 2021

Uittreksel van het concept-verslag NLG 25-10-2021: 

11.b Natuur: Natuurbeheerplan 2022

De voorzitter geeft allereerst het woord aan de gedeputeerde, die een mededeling wil doen.

Gedeputeerde Rommel wijst de commissie op de verkiezing Meest Bijzondere Landschap van Noord-
Holland. De verkiezing loopt van 26 oktober tot 16 december 2021. 32 ambassadeurs vertellen waarom hun 
landschap zo bijzonder is. Eenieder wordt uitgenodigd om te stemmen.
www.meestbijzonderelandschap.nl

De voorzitter geeft het woord aan de Statenleden voor hun inbreng in eerste termijn.

Eerste termijn

De heer Leerink (PvdA) zegt dat de PvdA akkoord gaat met het voorliggende plan. Aan de gedeputeerde stelt 
hij de vraag of het niet handig zou zijn om tempo te maken met de bossenstrategie. Dan kan een 
samenhangend verhaal worden verteld.

Mevrouw Strens (D66) hoorde dat de begrenzingen en bijbehorende gewenste natuurdoelen, zoals in het 
Natuurbeheerplan vastgelegd, in verschillende gebieden voor begrijpelijke onrust zorgen. Dat is onder meer 
het geval in Zuid Kennemerland. Gebieden staan al sinds de jaren negentig ingetekend op de kaart, maar 
zoals verwoord door de insprekers, de consequenties van de begrenzingen dringen nu pas door. Het is 

http://www.meestbijzonderelandschap.nl/
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goed om te horen dat de gedeputeerde maatwerk wil leveren. Dat is nodig om de gewenste 
natuurverbetering en het draagvlak hand in hand te laten gaan. In de reacties op de zienswijzen valt te 
lezen dat de huidige NNN wordt gehanteerd als vertrekpunt. Op basis van de ecologische adviezen, de 
ontvangen zienswijzen en de gesprekken met de grondeigenaren en gebiedspartijen stellen Gedeputeerde 
Staten een definitieve begrenzing vast. Op basis van welke criteria besluiten Gedeputeerde Staten om af te 
wijken van de begrenzing, zoals die nu is vastgesteld?

De heer De Wit (VVD) vertelt dat de VVD de ontwikkelingen betreffende de nieuwe beschikkingen voor 
natuurbeheer blijft volgen. De antwoorden op de technische vragen zijn tevredenstellend. Voor de VVD is 
het cruciaal dat de aanvragers van de beschikkingen hun werk kunnen blijven doen en dat ze niet gehinderd 
worden door het proces rondom de beschikkingen. Op basis van voornoemde antwoorden, mag de VVD 
daarin vertrouwen hebben.
Voor de VVD blijft agrarisch natuurbeheer van belang voor het vitaal houden van de natuur. Het college 
heeft daar ook aandacht voor, bijvoorbeeld door de agrarische beheerkaart in relatie tot de stikstofaanpak. 
Hoe staat het met het opstellen van die kaart? Welke inzichten levert dat op?
Wat zijn de mogelijkheden voor agrariërs om natuurbeheer te kunnen blijven doen, met de benodigde 
subsidies? Kan de gedeputeerde toelichten wat de beleidslijn, waaraan nog wordt gewerkt, inhoudt?

De heer Van Tiggelen (PVV) is een natuurliefhebber. Soms treft hij in de natuur situaties aan waarvan hij 
droevig wordt, zoals gekapte bosdelen, waar de vruchtbare toplaag is weggehaald. Die handeling wordt 
betiteld als zijn natuurbeheer. Wat we aan het doen zijn is de ongehoorzame natuur tot de orde roepen. De 
natuur doet wat natuur van nature doet en dat is veranderen. Dat mag niet. De één spreekt van wensnatuur, 
de ander van spreadsheetnatuur. De PVV gebruikte de term tekentafelnatuur. Het komt erop neer dat de 
natuur moet gehoorzamen.
De heer Van Tiggelen groeide op bij de Westerheide in Hilversum. Daar liep een schaapherder met zijn 
kudde schapen. De schapen zijn verdwenen en er is geen heide meer te vinden. Verderop lag het 
stuifzandgebied De Witte Bergen. Dat gebied is nu groen. Het huidige CO2 tekort in de atmosfeer is aan het 
verminderen. De natuur wordt daar blij van. De planeet is aan het vergroenen. Alles en iedereen (bewoners 
en bedrijven) moet wijken voor wensnatuur. De PVV vindt dat waanzin.

De heer Dessing (FvD) zegt dat FvD niets aan de woorden van de vorige spreker heeft toe te voegen.

Mevrouw Bouhlel (SP) is blij met de toezeggingen van het college. Zij zal niet herhalen wat ze bij het vorige 
agendapunt gezegd heeft, voordat ze werd afgekapt.

Mevrouw Dekker (CDA) vraagt over de Eilandspolder hoe het college de verruiging naar de toekomst toe 
effectieve wil gaan aanpakken, zodat natuurdoelen beter gehaald worden? Is het college bereid daarvoor 
extra geld in te zetten? Kunnen ook de collectieven daarin een rol spelen?
In het verleden werd 1000 euro per hectare betaald om maaisel af te voeren. De agrariërs hebben 
aangegeven dat er ook aandacht nodig is voor baggerspecie en bevaarbaarheid. Is dat ook voor de Provincie 
een aandachtspunt? Het college heeft aangegeven dat vaarland erg kostenintensief is. De 
TBO’s laten hun vaarpercelen door boeren beheren om de kosten te drukken en geven de boeren daarvoor 
niet voldoende vaartoeslag. Het bedrag is lager dan in het verleden. Is verhoging van de vaartoeslag een 
optie? Het CDA wil graag dat in overleg met grondeigenaren en Provinciale Staten bekeken wordt of 
aanpassing van beheertypen in verschillende gebieden een oplossing biedt voor realisatie NNN.
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De heer Zoon (PvdD) verwijst naar het rapport van Alterra ‘Nieuw stelsel agrarisch natuurbeheer’. Het 
beschrijft provinciale keuzes, bijvoorbeeld over herbiciden- en insecticidengebruik. Noord-Holland lijkt 
geen aanvullende restrictie te hebben, in tegenstelling tot andere provincies. In Provinciale Staten komt de 
PvdD met een voorstel om dat te corrigeren.

De heer Cardol (GL) merkt op dat GL het voorliggende natuurbeheerplan een goed plan vindt. GL plaatst nog 
wel de volgende kanttekeningen. De veelvuldige verwijzing naar de gebiedsprocessen in de reactienota wekt 
de nodige verwachtingen. GL roept het college op om helder te zijn over de doelen en ruimte te bieden op 
de invulling.
De opmerking vanuit de natuurboeren in de Eilandspolder, die het CDA zojuist maakte, heeft GL ook 
bereikt. GL hoopt dat zij ook een rol krijgen in de uitvoering van het Programma Natuur in hun gebied. Wat 
betreft Schoorl staat één en ander correct in de reactie van de provincie. Destijds zijn duidelijke afspraken 
gemaakt in reactie op het burgerinitiatief. Deze periode wordt het Van Steijnbos gekapt. Pas na evaluatie 
met de bewoners en de Duinstichting worden de vervolgstappen vastgelegd in het nieuwe beheerplan. GL 
gaat ervan uit dat Staatsbosbeheer en Provincie Noord-Holland goed luisteren naar bewoners. Niet om 
iedereen gelijk te geven, maar om draagvlak te creëren en te behouden voor de noodzakelijke processen.
In reactie op de opmerking van de heer Van Tiggelen: Gelukkig is de natuur dynamisch en verandert ze 
voortdurend, maar de Invloed van de mens is gigantisch. Beheren blijft van belang. Wanneer men de natuur 
haar gang laat gaan, kunnen er foute dingen gebeuren.

De heer Kohler (JA21) zegt dat JA21 zich bevindt in een Catch-22-situatie. Enerzijds kan er wat de fractie 
niet genoeg geld naar de natuur. Er mag zelfs meer geld naar de plannen wat JA21 betreft, maar anderzijds 
is het Brussel die aangeeft waar het geld heen moet en daarbij ook nog zorgt dat het geld in verkeerde 
zakken terechtkomt, zoals bij Natuurmonumenten, die ingenieursbureaus inhuurt. JA21 maakt zich 
daarover zorgen. Dit najaar komen de subsidiestromen op gang. De heer Kohler zou graag afgewogen zien 
waarom bepaalde subsidies worden toegekend. Is de gedeputeerde bereid inzicht te geven?

De voorzitter bedankt de Statenleden voor hun inbreng in eerste termijn en geeft het woord aan 
gedeputeerde Rommel voor haar beantwoording.
 
Gedeputeerde Rommel zegt over de vraag om tempo te maken met de bossenstrategie dat op dit moment 
wordt gewerkt aan een paar gebieden. Er wordt zorgvuldig gekeken waar bomen geplant kunnen worden. 
De gedeputeerde hoopt in 2021 nog bij de Staten terug te komen om te laten zien waar die worsteling in 
zit, maar ook hoe de Bossenstrategie eruit komt te zien. De Provincie heeft middelen gekregen vanuit het 
Rijk om bossen aan te leggen. Het college gaat er zeker voortvarend mee aan de slag. De gedeputeerde 
begrijpt dat het voor sommigen niet snel genoeg kan gaan.
Over de criteria NNN vertelt de gedeputeerde dat de begrenzing en ontgrenzing allemaal ecologisch is. Als 
iets ergens niet haalbaar is, terwijl elders de kwaliteit beter te behalen is dan kan worden overgegaan tot 
begrenzing en ontgrenzing. Het is niet omdat iemand zegt dat hij of zij het niet wil. Er zijn gebieden waar 
mooie natuur te realiseren is met goede ecologische waarden. Inzake agrarische natuur en de Beheerkaart 
vroeg de VVD om inzicht. Er komt een brief naar de Staten. Juist de boeren zijn belangrijk bij de 
beheercheck, zowel in Eilandspolder als in andere gebieden. Nu de beheercheck klaar is, kan de gebieden in 
worden gegaan. Vaargebieden zijn ook voor de boeren lastig te beheren. Op een ouderwetse manier moet 
met een bootje het gebied in worden gegaan. Is het haalbaar en betaalbaar? Kan het worden opgebracht in 
die gebieden? Het is een groot punt van aandacht. In Diemerscheg is mogelijk een oplossing gevonden met 
waterbuffels, maar dat is nu nog een pilot. 
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JA21 vroeg of Inzicht kan worden gegeven in waar subsidies worden gegeven. Voor de SKNL- en SNL-gelden 
worden voorwaarden gesteld. Dat is het inzicht dat kan worden gegeven. 
Volgend jaar wordt een belangrijk jaar. Wat gaat er dan gebeuren met ANLb-gelden? De gedeputeerde weet 
nog niet welke kant dat opgaat.

Bij interruptie merkt de heer Cardol (GL) op dat er een verschil is tussen inzetten op de standaard, reguliere 
natuurbeheerplannen en de plannen die nu gemaakt worden ten aanzien van de extra stikstofgelden voor 
investeringen in natuur. Kunnen boeren in de Eilandspolder worden ingeschakeld met die extra gelden uit 
het Programma Natuur?

Gedeputeerde Rommel legt uit dat in de gebiedsprocessen maatwerk wordt geleverd. Bij het Programma 
Natuur betreft het Rijksgelden. Er staan uitvoeringen bij; LTO en de Collectieven zijn betrokken. Er zijn 
projecten waar ze bij betrokken zijn.
De Provincie gaat niet over de vaartoeslag. Het is een Rijksregeling. Er is oog voor het feit dat het beheren 
van de natuur lastig is voor de boeren.

Bij interruptie vraagt de heer De Wit (VVD) of het klopt dat Provinciale Staten een brief krijgen over de 
agrarische beheerkaart? Kan de gedeputeerde meer context geven bij de in de technische vragen gegeven 
beantwoording op de beleidslijn? Die is geïntroduceerd als antwoord op het agrarisch beheer. Wat houdt de 
beleidslijn in en wat beoogt deze?

Gedeputeerde Rommel antwoordt dat de beleidslijn voor het agrarisch natuurbeheer met de betreffende 
brief wordt verwoord.

Tweede termijn

Mevrouw Dekker (CDA) vraagt of het college bereid is om extra geld in te zetten om natuurdoelen te 
behalen.

Gedeputeerde Rommel licht toe dat in de gebieden, middels maatwerk, wordt gekeken of er geld voor is en 
of het handig is om gebieden te ontsluiten voor beheer. In de Oostelijke Vechtplassen zijn gebieden die niet 
bereikbaar of toegankelijk zijn voor beheer. Tegen die uitdaging wordt aangelopen. In Noord-Holland zijn 
enorm veel eilandjes. 

De voorzitter rondt de bespreking van het agendapunt af. De PvdD heeft bij het Programma Natuurnetwerk 
een motie aangekondigd voor het natuurbeheerplan.
 
De voorzitter concludeert dat dit onderwerp als bespreekstuk naar PS 15 november gaat. Getracht wordt om 
beide voordrachten (zie agendapunten 11a en 11b) als een geheel op de agenda te zetten, maar wel met 
separate besluitvorming. 


